
 

1 
 

Puhemies Metsolan puhe Eurooppa-neuvoston ylimääräisessä kokouksessa 
17. huhtikuuta 2024 

 
Kiitos Charles. 
 
Hyvää iltaa kaikille. 
 
Enää 50 päivää, ja sadat miljoonat eurooppalaiset suuntaavat vaaliuurnille. Kuten tiedätte, olen 
käynyt eri jäsenvaltioissa, joissa olemme Euroopan parlamentin jäsenten kanssa kuunnelleet 
kansalaisia. Tapaamamme ihmiset ovat maininneet tärkeimmiksi asioiksi köyhyyden ja 
sosiaalisen syrjäytymisen torjunnan, turvallisuuden, talouden vahvistamisen ja uusien 
työpaikkojen luomisen.  
 
Juuri näissä asioissa ihmiset odottavat, että saamme aikaan tuloksia, kuten jo teimme 
muuttoliikekysymyksessä. Sen vuoksi olen tyytyväinen talouskasvun edistämisestä ja 
Euroopan kilpailukyvyn parantamisesta käymäämme keskusteluun, jonka tukena on ollut 
Enrico Lettan korkean tason selvitys sisämarkkinoiden tulevaisuudesta. Nyt on kriittinen aika 
kaikelle tälle.  
 
Hyvät kollegat 
 
Sisämarkkinat ovat unionimme ainutlaatuinen kasvun malli. Se on ollut voimakas 
lähentymisen moottori ja arvokkain voimavaramme. Nykyään ihmiset voivat asua, 
työskennellä, opiskella ja matkustaa unionin sisällä vapaasti missä tahansa. Sisämarkkinat 
auttavat suuria ja pieniä yrityksiä perustamaan toimipisteen minne haluavat, mikä parantaa 
niiden markkinoille pääsyä ja tukee samalla kilpailukykyä. Sen ansiosta kuluttajilla on 
enemmän valinnanvaraa edullisemmilla hinnoilla ja heidän etujaan puolustava kuluttajansuoja 
on vahvempaa. EU on maailman suurin yhtenäinen demokraattinen markkina-alue, mikä on 
vahvistanut sen asemaa maailmassa.  
 
Uudet geopoliittiset realiteetit ja yhä monimutkaisemmat haasteet ovat kuitenkin sittemmin 
paljastaneet sisämarkkinoiden haavoittuvuuksia. Miten Euroopasta voidaan tehdä 
kilpailukykyisempi, innovatiivisempi ja itsenäisempi? Miten voimme houkutella yrityksiä, 
luoda työpaikkoja ja lisätä talouskasvua? 
 
Tällainen keskustelu ei ole mitään uutta. Sisämarkkinat ovat olleet jo yli 30 vuoden ajan 
kehittyvä hanke, joka liittyy elimellisesti EU:n strategisiin painopisteisiin. Tässä vaiheessa on 
muistettava, että EU:n sisämarkkinahanke on – ja on aina ollut – syvästi poliittinen. Uskon 
myös, että talousalueemme tarjoaa edelleen mahdollisuuksia tuottaa vieläkin laajempia hyötyjä 
kansalaisillemme. Nyt on aika sitoutua siihen uudestaan.  
 
Tämä tarkoittaa sisämarkkinoidemme syventämistä, niiden saattamista vastaamaan nykyajan 
tarpeita, erityisesti talouksiemme vihreässä ja digitaalisessa siirtymässä. Strategisia 
riippuvuuksia voidaan vähentää ja samalla tukea ja ylläpitää talouskasvua vain lisäämällä 
tuottavuutta, nopeuttamalla investointeja omiin teollisiin valmiuksiin, muun muassa 
älykkäisiin sähköverkkoihin, ja integroimalla energian, rahoituksen ja televiestinnän 
sisämarkkinat. Sisämarkkinat ovat EU:n merkittävin talouden veturi, ja tämän pitää näkyä 
yhteiskuntiemme kehityserojen tasoittumisena. Juuri näin voimme puuttua sosiaaliseen 
syrjäytymiseen, sekä verkossa että sen ulkopuolella. 
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Käytännössä tämä edellyttää lisätoimia tasapuolisten toimintaedellytysten varmistamiseksi. 
Digipalvelusäädöksen, digimarkkinasäädöksen ja tekoälysäädöksen hyväksyminen ovat 
keskeisiä askelia oikeaan suuntaan. Energia-alalla ja laajemmin vihreässä siirtymässä tarvitaan 
kuitenkin yhtä vahvaa sitoutumista.  
 
Tavoitteemme näissä kysymyksissä ovat huippuluokkaa koko maailmassa, mistä olemme 
syystäkin ylpeitä, mutta liiallinen byrokratia uhkaa muodostua esteeksi. Joissakin paikoissa 
esimerkiksi merituulipuiston rakentamisen kehittämisvaiheet saattavat kestää yhtä kauan kuin 
maatuulipuiston koko rakentaminen. Tämä tarkoittaa sitä, että tehokkaamman infrastruktuurin 
rakentaminen Eurooppaan ei tällä hetkellä ole tarpeeksi houkuttelevaa.  
 
Sen lisäksi, että byrokratia haittaa strategisia investointeja ja ilmastotavoitteitamme, se on 
myös esteenä sosioekonomiselle osallisuudelle. Viljelijöiden mielenosoitukset ovat 
silmiinpistävä esimerkki siitä, että tavoitteemme eivät ole vastanneet ihmisten tarpeita ja 
odotuksia. Kyse ei ole todellakaan vain maatalouden ongelmasta, ja tämä on otettava huomioon 
strategisessa ohjelmassa.  
 
Olenkin aina pitänyt kiinni siitä, että vihreä siirtymä vaatii onnistuakseen – ja sen onnistuminen 
on välttämätöntä – kaikkien alojen mukanaoloa. Siinä ei saa jättää ketään jälkeen. Sen on 
tarjottava todellisia kannustimia ja turvaverkkoja teollisuudelle. Ihmisten on voitava luottaa 
prosessiin, ja heillä on oltava siihen varaa. Muussa tapauksessa vaarana on, että yhä useammat 
ihmiset joutuvat ääripäiden lumoihin, paradoksaalisesti juuri silloin, kun kehotamme ihmisiä 
puolustamaan Eurooppaa. Sitä emme voi sallia. 
 
Toinen taloudellista kehitystä haittaava este on rahoitusalan hajanaisuus ja erityisesti 
pääomavirtojen esteet eri puolilla unionia. Vaikka vihreät investoinnit ovat viime vuosina 
lisääntyneet, vuosittain niissä on vielä yli 400 miljardin euron vaje. Tätä vajetta ei voida 
mitenkään täyttää pelkästään julkisella rahoituksella, vaikka valtiontukipolitiikkaammekin 
tarkasteltaisiin uudelleen.  
 
Pääomien vapaa liikkuvuus on yksi sisämarkkinoiden neljästä perusvapaudesta, mutta 
vuosikymmeniä kestäneen yhdentymisen jälkeenkin erilaiset esteet heikentävät edelleen 
kilpailukykyämme maailmankaupassa.  
 
Jotta EU:n yritykset ja teollisuus voivat laajentaa toimintaansa ja innovoida, luoda työpaikkoja, 
kannustaa parantamaan säästömahdollisuuksia kansalaisillemme, saada aikaan vaurautta ja 
varmistaa Euroopan kilpailukyvyn, pitää järjestää oikeanlaiset olosuhteet ja puitteet, jotta 
startup- ja pk-yritykset voivat pysyä Euroopassa. Tämä tarkoittaa, että pankkiunioni ja 
pääomamarkkinaunioni on saatava valmiiksi. Kuten jo totesin, sisämarkkinoiden syventäminen 
on aina ollut asia, jossa tarvitaan poliittista tahtoa. Nyt on jälleen tullut aika sitoutua siihen, tai 
vaarana on, että menetämme kaiken. 
 
Näin voimme osoittaa kansalaisillemme, että EU tuottaa todellisia tuloksia. Näin voimme 
ratkaista oikeita ongelmia ja auttaa vaikeuksissa, joita yritykset ja perheet kohtaavat kaikkialla 
Euroopassa, kun laskut kasvavat, asuntomarkkinat ovat epävarmoja ja yhä useammalla rahat 
eivät riitä kuun loppuun asti. Näin voimme varmistaa pitkän aikavälin kilpailukyvyn, 
vaurauden ja johtavan aseman maailmassa. 
 
Kun vahvistetaan EU:n sisämarkkinoita, tehdään uudistuksia ja valmistaudutaan muuttuvaan 
maailmaan, strategisen ja poliittisen asialistamme kärkipäässä on oltava yhä EU:n 



 

3 
 

laajentuminen Ukrainaan, Moldovaan, Georgiaan ja Länsi-Balkanille. Tässä Länsi-Balkanin 
uudistus- ja kasvutukivälineen hyväksyminen on askel oikeaan suuntaan. Se osoittaa jälleen 
kerran, että sisämarkkinat tekevät meistä houkuttelevia. Se tuo Länsi-Balkanin liittolaisiamme 
lähemmäs meitä ja vahvistaa samalla maanosaamme, unionia, eurooppalaista elämäntapaamme 
ja meitä kaikkia. Euroopan parlamentti ymmärsi tämän, minkä vuoksi olemme yhdessä saaneet 
sen valmiiksi ennätyksellisen nopeasti. 
 
Hyvät kollegat 
 
Aloitin tänään puheeni viittaamalla kansalaisten huolenaiheisiin. Eurooppalaiset haluavat 
myös vahvistaa turvallisuus- ja puolustusrakenteitamme rauhan ja demokratian 
puolustamiseksi seuraavien viiden vuoden aikana. Sen, mitä rajoillamme tapahtuu, on 
pysyttävä toimintamme ytimessä.  
 
Venäjä jatkaa edelleen laittomia ja mielivaltaisia hyökkäyksiään Ukrainaa vastaan. Olemme jo 
antaneet Ukrainalle vahvaa poliittista, diplomaattista, humanitaarista, taloudellista ja 
sotilaallista tukea. EU:n tuki Ukrainalle ei saa horjua. Meidän on nopeutettava ja tehostettava 
Ukrainan tarvitsemien varusteiden toimittamista, myös ilmapuolustuksessa. 
 
Emme saa hellittää.  
 
Sama pätee Venäjän pyrkimyksiin vääristää asioita ja vahvistaa disinformaation avulla Venäjä-
mielisiä ajatuksia ennen kesäkuussa pidettäviä Euroopan parlamentin vaaleja. Tämä ei ole enää 
pelkkä uhkakuva vaan täysin mahdollista – ja meidän on oltava valmiita torjumaan sitä. 
Vakuutan vielä kerran, että Euroopan parlamentti on valmis tukemaan teitä kaikin tavoin 
demokraattisiin päätöksentekoprosesseihimme kohdistuvan pahantahtoisen sekaantumisen 
torjumisessa ja estämisessä. Kuten se on aina tehnyt. 
 
Mitä Lähi-idän tilanteeseen tulee, Iranin ennennäkemättömät lennokki- ja ohjusiskut Israeliin 
uhkaavat lietsoa lisää jännitteitä alueella. Unionina pyrimme jatkuvasti rauhoittamaan 
tilannetta ja pysäyttämään kierteen, joka johtaa verenvuodatuksen lisääntymiseen.  
 
Euroopan parlamentti kannatti viime vuonna ylivoimaisella äänten enemmistöllä islamilaisen 
vallankumouskaartin lisäämistä terroristijärjestöjen luetteloon. Olemme edelleen tätä mieltä. 
Näiden huolestuttavien tapahtumien vuoksi uudet pakotteet Iranille sen lennokki- ja 
ohjusohjelmien vuoksi ovat tarpeen ja perusteltuja.  
 
Gazassa tilanne on edelleen epätoivoinen. Muistutan, että Euroopan parlamentti aikoo edelleen 
ajaa tulitauon aikaansaamista. Vaadimme yhä jäljellä olevien panttivankien vapauttamista ja 
korostamme, että Hamas ei saa enää toimia rankaisematta. Tällä tavoin voimme saada lisää 
apua Gazaan, pelastaa viattomia ihmishenkiä ja edistää kipeästi kaivattua kahden valtion 
ratkaisua, joka antaa palestiinalaisille todelliset tulevaisuudennäkymät ja Israelille 
turvallisuutta.  
 
Hyvät kollegat  
 
Tämä on viimeinen Eurooppa-neuvosto ennen kesäkuun vaaleja. Haluan kiittää teitä siitä, että 
nämä keskustelut ovat olleet niin vuorovaikutteisia, ja kaikesta siitä, mitä olette jo tehneet 
tukeaksenne pyrkimyksiämme saada ihmiset äänestämään. Voitte olla varmoja, että 
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parlamentti jatkaa työtä toimikautensa viimeiseen hetkeen saakka tuottaakseen tuloksia kaikille 
eurooppalaisille. 
 
 


